

pressezentrale einheit
beem
unity press centre

MOLTKESTR. 43, 4100 DUISBURG 1, TELEFON: +49 203 340395, TELEFAX: +49 203 33927 (BRD)
6 STOKE NEWINGTON ROAD, LONDON N16 7YN, TELEPHONE/FAX: +44 1 933 1000 (UK)

1 February 1990

Communist journalists arrested

Istanbul - Umur Coşkun and Semih Güneş, both leading members of the United Communist Party of Turkey and also on the Editorial Board of the progressive journal ADIMLAR, were arrested on 30 January in Istanbul on the orders of the prosecutor of the State Security Court in Ankara.

This arbitrary action of the prosecutor Mr Nurettin Demirel is seen as an attack not only on the legalization of the communist movement and the democratization of the society, but also on the basic freedoms of the press in Turkey.

The lawyers of Umur Coşkun and Semih Güneş have said that the two politicians have been taken to Ankara where political detainees are usually held incommunicado despite the Ministry of Justice decree in September 1989 stating that lawyers should have access to their clients at all stages of the investigation.

There is growing concern for the well-being of the two politicians and all human rights organisations and democratic personalities are called upon to register their protests and demand their release.

Please address your letters to:

Yıldırım Akbulut (Vice President)
Başbakan
Bakanlık-KARAR ANKARA

Fax: 00904-2308896

İçişleri Bakanlığı (Home Secretary)
Bakanlık-KARAR ANKARA

Fax: 00904-1172590

Mesut Yılmaz (Foreign Secretary)

Dışişleri Bakanlığı
Bakanlık-KARAR ANKARA

Fax: 00904-2871623

TÜRKİYE SOSYAL TARİH ARŞİVİ
TÜRKİYE SOSYAL TARİH ARŞİVİ
TÜRKİYE SOSYAL TARİH ARŞİVİ

1. Februar 1990

x Umur Coşkun und Semih Gümüş sind auf Anordnung des Staatsanwalts des Staatssicherheitsgerichtes in Ankara verhaftet.

Istanbul- Umur Coşkun, ein führender Politiker der Vereinigten Kommunistischen Partei der Türkei, und Semih Gümüş, der auch wie Umur Coşkun am 8. Dezember 1989 als Funktionär der TBKP an die Öffentlichkeit getreten ist, sind am 30. Januar 1990 auf Anordnung des Staatsanwalts des Staatssicherheitsgerichtes in Ankara in Istanbul, in dem Büro der Zeitschrift "Adımlar" verhaftet worden.

Da beide Politiker zugleich Journalisten sind und verschiedene Artikel verfasst haben, wird diese willkürliche Aktion des Staatsanwalts Nusret Demiral, auch ein Angriff auf die Pressefreiheit in der Türkei betrachtet.

Nach den Mitteilungen der Rechtsanwältin von Coşkun und Gümüş, sind die beiden Politiker nach Ankara gebracht worden. Die Praxis in Ankara besteht darin, dass man die Menschen, die sich in Untersuchungshaft befinden, von allen juristischen Schutzmitteln isoliert und trotz der Existenz eines Erlasses des Justizministeriums vom September 1989 den Rechtsanwältinnen jeglichen Kontakt mit ihren Mandanten verweigert.

Alle Menschenrechtsorganisationen und demokratische Persönlichkeiten und Institutionen werden dringend gebeten, sich für das Leben und die Rechte der beiden Politiker einzusetzen.

Bitte richten Sie ihr Protestschreiben an:

Yıldırım Akbulut (Ministerpräsident)
Başbakan
Bakanlıklar ANKARA
Fax: 00904-2308896

Mesut Yılmaz (Aussenminister)
Dışişleri Bakanlığı
Bakanlıklar-ANKARA
Fax: 00904-2871683

İçişleri Bakanlığı (Innenministerium)
Bakanlıklar-ANKARA
Fax: 00904- 1172390